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L 171 - Forslag til lov om ændring af lov om afgift af bekæmpelses-
midler (Omlægning af afgiften på plantebeskyttelsesmidler til mæng-
deafgift differentieret efter sundheds- og miljøkriterier og forenkling 
af afgiften på biocider m.v.).

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 6 af 11. maj 2012. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DF).

Thor Möger Pedersen

/  Lene Skov Henningsen
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L 171 , endeligt svar på spørgsmål 6
Offentligt



Side 2

Spørgsmål 6
Hvilken betydning tror ministeren det vil få for omfanget af dyrkningen af frøafgrøder, at 
der på frøafgrøder kun kan anvendes højt afgiftsbelagte plantebeskyttelsesmidler? Er det 
ikke nærliggende at antage, at mange dyrkere af frøafgrøder af økonomiske årsager vil om-
lægge til andre afgrøder end frø.

Svar
Produktionen af frøafgrøder sker hovedsagelig på baggrund af kontrakter indgået mellem frø-
avlsfirmaer og jordbrugere. Der er i forvejen store årlige variationer for så vidt angår, hvilke 
frøafgrøder jordbrugerne kan opnå kontrakt om at producere. Jordbrugere, der indgår disse kon-
trakter, er dermed i forvejen indstillet på løbende ændringer i afgrødesammensætningen på de-
res bedrifter. Det vurderes derfor, at det ikke vil være problematisk for jordbrugerne at tilpasse 
sig en eventuel ændring i afgrødesammensætningen fx ved at overgå fra produktionen af én 
frøafgrøde til en anden. 

Frøafgrøder består af mange forskellige frøproduktioner, som medfører vidt forskellige behov 
for pesticidanvendelse. Derfor vil omkostningerne for de enkelte frøproduktioner være meget 
forskellig. Der henvises til besvarelsen af spørgsmål 8 for yderliggere uddybning af konsekven-
serne.


